
Medborgardialog Slussholmen 
2 juni 2022, stadshuset Södertälje kl. 17.00-19.30. 
 
Syfte och mål 
I arbetet med den nya stadsparken på Slussholmen bjöd projektteamet in medborgare från 
Södertälje till en medborgardialog om ett första utkast över hur parken kunde komma att se ut. 
Deltagarna skulle ha möjlighet att ge sina tankar på en konkret skiss samtidigt som det fanns tid kvar 
att integrera nya kommentarer och idéer i gestaltningsprogrammet. Målet med medborgardialogen 
var att se om projektet hade fokuserat på rätt saker ur ett invånarperspektiv. 
 
Inbjudan och deltagare 
Inbjudan gick ut till ett tiotal föreningar och andra medborgare som kunde ha intresse för 
stadsbyggnad. Förutom att få möjlighet att komma och tycka till om skissen över Slussholmen 
erbjöds också en lättare middag och en biobiljett för de som deltog i medborgardialogen. 
 
De föreningar som var representerade var: 

• Vårda Södertälje 
• Kulturhistoriska föreningen 
• Naturskyddsföreningen 
• Friluftsfrämjandet  
• Tjejhuset 
• Nyckelskolans miljöförening 

 
Deltagare: 

• Tre flickor 13-14 år gamla 
• En kvinna 39 år 
• Två kvinnor 55-60 år gamla 
• Två kvinnor 69 och 70 år gamla 
• En kvinna 77 år 
• Två män 70 + år gamla 
• Tre personer av okänd ålder och kön 

 
Kvällen var uppdelad i två delar, del 1 och del 2.  
 

 



 
Del 1 
Medborgardialogen började med en presentation kring hur kvällen skulle komma att se ut. 
Kommunen beskrev var i planeringsprocessen medborgardialogen ägde rum och upplägget för den 
kommande diskussionen kring skissen. Därefter presenterades skissen över Slussholmen. 
Presentationen började med en kort förklaring kring processen och gestaltningsförslaget samt vilka 
som var med i projektteamet. Detta följdes av en förklaring kring hur projektet hanterat 
kulturmiljön, materialval, formspråk och program.  
 
Del 2 
Efter presentationen delades deltagarna upp i tre grupper för att diskutera tre olika ämnen: 
kulturmiljö, vattenkontakt samt program/aktiviteter på Slussholmen. Varje grupp diskuterade varje 
tema i 15 minuter. Till stöd och för att kunna dokumentera diskussionerna vid varje grupp fanns 
skissen över Slussholmen, papper, pennor, tejp samt ett flertal referensbilder. 
 
 

 
 



 
 
Kulturmiljö 
Bland deltagarna fanns en ambition om att inte bara ta hänsyn till historiska skeenden, utan att 
också ta hänsyn till framtida utmaningar vi kommer att ställas inför, till exempel klimatförändringar. 
En av deltagarna talade om att det finns ett sjöfartsmuseum i en av Sjöfartsverkets byggnader men 
att det var svårt att nå och att det därför skulle behövas något liknande på en mer lättillgänglig och 
publik plats. 
 
Det finns möjlighet att tillföra nya skulpturer på Slussholmen, och på så vis komplettera de som 
redan finns i innerstaden. 
 
Södertäljes gamla anor som badort skulle också kunna inkluderas som ett inslag av kulturmiljö på 
Slussholmen. 
 
Deltagarna ansåg att det var viktigt att Slussholmen har vattenkontakt, vilket kan visa sig på många 
sätt. De befintliga pollarna med kedjor ansågs som ett viktigt kulturhistoriskt märke att bevara.  



 
 
 
 

 
 
Vattenkontakt 
Deltagarna ansåg att det var viktig att ha kontakt med vattnet på olika sätt, både att ha vatten som 
utsikt men också att kunna vara nära vattnet, exempelvis att kunna doppa fötterna eller vattenånga 
som kan svalka. Det framhölls också som viktigt att göra vattnet synligt, att inte anlägga för stora 
bryggor och att få vindskydd vid vattnet, exempelvis genom en plantering. Hängytor i nät över 
vattnet var något som tonåringarna tyckte var viktigt. 
 
Tillsammans med vattnet ansåg deltagarna också att det var viktigt att ta hand om och vårda 
ekosystem och naturen. Det är främst en park och en chans att ge plats till naturen i innerstaden.  



 
Marenbron var viktig för deltagarna. De önskade möjligheten att göra bron öppningsbar så att det 
går att använda Maren på olika sätt i framtiden.  
 
Deltagarna ansåg att det var viktigt att synliggöra slussen och slussningen av de stora båtarna. 
Slusstema skulle kunna finnas på lekplatsen. Ett annat förslag var att anlägga en vattentrappa som 
renar vattnet. 
 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
 

 
 

 
 
Program/aktiviteter 
De saker som deltagarna framhöll som viktigt under detta diskussionsämne var: 



• Gör plats för kultur: bygga bra förutsättningar för teater (så att exempelvis oktoberteater 
kan uppträda där), viktigt att barn får kontakt med kulturen, exempelvis genom skulpturer. 

• Gör plats för natur: blommor, porlande vatten, samla/umgås vid vattnet, träd som tak mot 
värmeböljor. 

• Gör plats för barn: Klättring, Tom Tits skulpturer men solcellsdrivet, hängytor i nät över 
vattnet. Tänk på möjligheter att anpassa aktiviteter till olika säsonger, till exempel ett 
växthus där man kan vara vid sämre väder. 

  



 
Slutet av medborgardialogen 
Kvällen avslutades genom att gemensamt se över de tre olika borden med anteckningarna och 
bilderna från diskussionspunkterna. Det gjordes gemensamt en sammanfattning över det som 
tidigare diskuterats och projektet tackade deltagarna för alla bra idéer, kritik och kommentarer. 
 
Deltagarna frågade hur de skulle få ta del av resultatet och projektgruppen meddelade att 
granskningshandlingen skulle skickas ut. 
 



 
 
Utvärdering från deltagare 
I slutet av mötet fick deltagarna fylla i en utvärdering med frågorna nedan samt samt möjlighet till 
frisvar. 
 

1. Kände du att du fick påverka?     
2. Lärde du dig något nytt?       



3. Var det roligt?          
  
 
På frågan ” Kände du att du fick påverka?” svarade 10 av 12 svarande ja. 2 st var osäkra på hur 
mycket de hade kunnat påverka då de ännu inte hade sett resultatet. 
 
På frågan ” Lärde du dig något nytt? ” svarade 11 av 12 ja. 
 
På frågan ” Var det roligt?” svarade 12 av 12 ja. 
 
Frisvar 
På frisvaren påpekade en deltagare på dålig kvalitet på ljud och bild. Fem deltagare skrev att det var 
en rolig uppgift. Några deltagare underströk sina tidigare kommentarer, två att kullen skulle bevaras 
och två att man skulle jobba med klimatförändringarna i åtanke. 
 
 
Projektgruppen tyckte att kvällen var givande och att det gav ett bra underlag för att fortsätta med 
projektet.         
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